
 

SA 0052/XLI/10 

Protokół nr XLI/10  
z sesji Rady Gminy Goleszów odbytej w sali sesyjnej Urzędu Gminy 

w Goleszowie w dniu 28 kwietnia 2010 r. 
 

Obecni: 

- 13 radnych według załączonej listy obecności, 

- sołtysi według załączonej listy obecności, 

- zaproszeni goście; przewodniczący Rady Powiatu Cieszyńskiego Jan Sztwiertnia, radny 

powiatowy Jerzy Sikora, Komendant Powiatowy Policji w Cieszynie mł. insp. Grzegorz Gładysz, 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Cieszynie mł bryg. Jan Kieloch, Komendant 

Komisariatu Policji w Ustroniu podinsp. Janusz Baszczyński, Komendant Gminny OSP Arkadiusz 

Wapienik 

- wójt gminy Zbigniew Wacławik, skarbnik gminy Barbara Madzia, sekretarz Bogusława 

Podżorska, dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Lidia Lankocz, pracownicy Urzędu Gminy. 

Listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1, 2 i 3  do nin. 

protokołu. 

 

Ad.1. Otwarcie XLI sesji Rady Gminy Goleszów, przywitanie radnych i zaproszonych gości.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot o godzinie 1500 otworzył sesję Rady Gminy, przywitał 

radnych, zaproszonych gości, sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy.  

Sesja Rady Gminy rozpoczęła się minutą ciszy dla uczczenia pamięci ofiar katastrofy polskiego 

samolotu rządowego w Smoleńsku, do której doszło 10 kwietnia 2010. W katastrofie zginęło 96 

osób, w tym prezydent Polski Lech Kaczyński. 

 

Ad.2.Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot oświadczył, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 

uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Nieobecni radni to Kazimierz Wisełka 

i Adam Żwak. 
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Ad.3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad dzisiejszej sesji przedstawia się 

następująco: 

1. Otwarcie XLI sesji Rady Gminy Goleszów, przywitanie radnych i zaproszonych gości.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Gminy.  

5. Wystąpienia gości. 

6. Wnioski i opinie z prac komisji Rady Gminy oraz zapytania.  

7. Interpelacje i zapytania. 

8. Informacja na temat bezpieczeństwa na terenie gminy. 

9. Informacja z przebiegu zebrań wiejskich. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

10.1. uchwalenia statutu Gminy, 

10.2. zmiany uchwały Rady Gminy w Goleszowie nr XVII/159/04 z dnia 1 czerwca 2004 

roku w sprawie statutu sołectwa Dzięgielów, 

10.3. zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków w sołectwie Cisownica, 

10.4. zaciągnięcia długoterminowego kredytu, 

10.5. zmian budżetu Gminy na 2010 rok, 

10.6. określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy za 

I półrocze roku budżetowego, 

10.7. określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

instytucji kultury za I półrocze roku budżetowego, 

10.8. utworzenia obwodu głosowania dla przeprowadzenia wyborów Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010 roku,  

10.9. programu gospodarczego p/n: Plan odnowy miejscowości Goleszów na lata 2009-2016.  

11. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

12. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy. 
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13. Wolne wnioski. 

14. Informacje i komunikaty. 

15. Zakończenie XLI sesji Rady Gminy Goleszów.   

Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem, czy radni chcą złożyć wniosek dotyczący zmiany 

porządku obrad.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Krzysztof Glajcar złożył wniosek Komisji o  

wprowadzenie do porządku dwóch projektów uchwał w sprawie: 

− zmiany uchwały własnej nr XXIX/329/10 z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu – jako punkt 10.5. 

− udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu – jako punkt 10.6.  

Wprowadzenie tych uchwał jest wynikiem pozytywnie zaopiniowanej przez Komisję zmiany 

budżetu polegającej na zdjęciu 200 000 zł z zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi 

powiatowej Goleszów-Hermanice-Ustroń a dołożeniu tej sumy na pomoc dla starostwa 

powiatowego na remont drogi powiatowej w Cisownicy (na odcinku od kościoła do pętli 

autobusowej). 

Nikt z radnych nie złożył dalszych propozycji zmian porządku obrad. W/w zmiana została poddana 

pod głosowanie, w którym udział brało 13 radnych. Zmiana została prowadzona jednogłośnie, tj. 13 

głosami „za”.  

Porządek obrad XL sesji Rady Gminy przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XLI sesji Rady Gminy Goleszów, przywitanie radnych i zaproszonych gości.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Gminy.  

5. Wystąpienia gości. 

6. Wnioski i opinie z prac komisji Rady Gminy oraz zapytania.  

7. Interpelacje i zapytania. 

8. Informacja na temat bezpieczeństwa na terenie gminy. 

9. Informacja z przebiegu zebrań wiejskich. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
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10.1. uchwalenia statutu Gminy, 

10.2. zmiany uchwały Rady Gminy w Goleszowie nr XVII/159/04 z dnia 1 czerwca 2004 

roku w sprawie statutu sołectwa Dzięgielów, 

10.3. zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków w sołectwie Cisownica, 

10.4. zaciągnięcia długoterminowego kredytu, 

10.5. zmiany uchwały własnej nr XXIX/329/10 z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu, 

10.6. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu, 

10.7. zmian budżetu Gminy na 2010 rok, 

10.8. określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy za 

I półrocze roku budżetowego, 

10.9. określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

instytucji kultury za I półrocze roku budżetowego, 

10.10. utworzenia obwodu głosowania dla przeprowadzenia wyborów Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010 roku,  

10.11. programu gospodarczego p/n: Plan odnowy miejscowości Goleszów na lata 2009-2016.  

11. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

12. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy. 

13. Wolne wnioski. 

14. Informacje i komunikaty. 

15. Zakończenie XLI sesji Rady Gminy Goleszów.   

 

Ad.4. Przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Gminy. 

Protokół z czterdziestej sesji Rady Gminy Goleszów był wyłożony do wglądu w biurze Rady. Nikt 

z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego protokołu. Protokół nr XL/10 z dnia 31 marca 2010 

r. został przyjęty jednogłośnie, tj. 13 głosami „za”. 
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Ad.5. Wystąpienia gości. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jan Sztwiertnia poinformował, że w Szpitalu Śląskim 

w Cieszynie przywrócony został oddział urologiczny. Pozyskano 6 mln zł za które wyposażone 

w nowy sprzęt zostaną bloki operacyjne. Oddane do użytku zostało także boisko ze sztuczną 

nawierzchnią, którego budowę sfinansował powiat. Przewodniczący nawiązał także do 

wprowadzonych do porządku obrad projektów uchwał w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

powiatowi cieszyńskiemu. Powiadomił on, iż po przetargu na remont drogi kozakowickiej okazało 

się, że koszty remontu będą niższe, a za pozostałą kwotę starostwo chce wyremontować drogę 

w Bażanowicach i właśnie w Cisownicy. Z tym, że droga przez Bażanowice wyremontowana 

zostanie bez udziału finansowego gminy. 

Kolejno radny powiatowy Jerzy Sikora uzupełnił, że w Bażanowicach zrobiona zostanie na 

drodze powiatowej nakładka. A na pytanie zadane przez przewodniczący Rady Gminy Jerzego 

Szalbota dotyczące złego stanu drogi przez Bażanowice, pomimo tego, że droga ta była 

remontowana 7 lat temu odpowiedział, iż zgłaszane były reklamacje, wykonano naprawy 

pogwarancyjne, jednakże czas na prace pogwarancyjne już minął. 

 

Ad.6. Wnioski i opinie z prac komisji Rady Gminy oraz zapytania. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Gertruda Proksa poinformowała, że Komisja Rewizyjna 

obradowała w dniu 19 kwietnia 2010 r. Na posiedzeniu tym: 

− pozytywnie oceniono przebieg akcji zimowej 2009-2010. 

− wysłuchano informacji na temat wykorzystania przez sołectwa środków przeznaczonych na 

remonty bieżące dróg w 2009 r. i ich zgodność z oczekiwaniami społeczeństwa.  

− skontrolowano delegacje i limity służbowe za 2009 r. – nie podjęto żadnych wniosków ani 

zaleceń pokontrolnych.  

Ponadto: 

− radny Dariusz Orawiec złożył wniosek w sprawie umieszczenia przy głównych tablicach 

ogłoszeń dodatkowych tablic przeznaczonych tylko i wyłącznie na klepsydry.  

− a radny Franciszek Giecek złożył wniosek w sprawie wprowadzenia opłat za umieszczanie 

ogłoszeń na gminnych tablicach informacyjnych. 
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Po tej informacji przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Kolejno przewodniczący poddał pod głosowanie oba wnioski z posiedzenia Komisji Rewizyjnej. 

Wnioski zostały przyjęte jednogłośnie, tj. 13 głosami „za”. 

 

Zastępca przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Dariusz 

Orawiec poinformował że Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia obradowała 

21 kwietnia 2010 r. Na posiedzeniu tym wraz z dyrektor Szkoły Podstawowej w Goleszowie 

Barbarą Romaniuk oraz z zastępcą dyrektora SP Goleszów Dariuszem Gołysznym udano się na 

wizję lokalną do filii szkoły w Goleszowie Równi oraz w Kisielowie. Obejrzano sale lekcyjne, 

sanitariaty oraz teren wokół placówek.  

Członkowie Komisji uznali, iż warunki nauki w tych placówkach uległy znacznej poprawie, 

a kwestią czasu jest uznanie tego, jak długo budżet gminy będzie w stanie pokrywać koszty 

utrzymania filii szkoły w Goleszowie Równi.  

Następnie w sprawach bieżących Wójt Gminy poinformował o stanie prac na boisku Orlik, a radny 

Artur Więcław powiadomił ponownym zagrodzeniu terenu przez mieszkankę Cisownicy, terenu 

prywatnego, jednakże teren ten stanowi dojazd do kilku innych posesji. Radny stwierdził, że 

według niektórych mieszkańców grunt ten został wykupiony przez gminę jeszcze w latach kiedy 

Cisownica funkcjonowała jako gmina. Radny złożył wiec wniosek w sprawie odnalezienia 

dokumentów archiwalnych stwierdzających ten fakt. Radny poprosił także o wystąpienie do kilku 

firm w sprawie wyceny budowy mostu w Cisownicy, który umożliwiłby dojazd do posesji 

mieszkańcom, którzy teraz korzystają z dojazdu przez sporny teren.  

Po tej informacji przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Kolejno przewodniczący poddał pod głosowanie oba wnioski z posiedzenia Komisji Edukacji, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia. Wnioski zostały przyjęte 11 głosami „za” przy 1 „przeciw” i 

1 „wstrzymującym się”. 

 

Kolejno przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Krzysztof Glajcar powiadomił, że 

Komisja Finansów i Inwestycji obradowała 26 kwietnia. Zaopiniowano projekty uchwał, o których 

mowa będzie w punkcie 10.  

Prócz zaopiniowania projektów uchwał rozpatrzono wniosek radnego Franciszka Giecek 

z poprzedniej sesji w sprawie rozpatrzenia sprawy wstrzymania dofinansowania remontu ul. Długiej 

na ten rok w wysokości 300 000 zł, w związku z decyzją zgłoszenia remontu tej ulicy do 
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Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. Po dyskusji Komisja sformułowała wniosek 

o pozostawienie 300 000 zł z budżecie z przeznaczeniem na remont ul. Długiej. Zapoznano się 

także z informacjami dotyczącymi stanem prac na boisku Orlik.  

Po tej informacji przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Kolejno przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek z posiedzenia Komisji Finansów 

i Inwestycji. Wniosek ten został przyjęty 10 głosami „za” przy 1 „przeciw” i 2 „wstrzymujących 

się”. 

 

Jako ostatnią informację z prac Komisji przedstawił przewodniczący Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Leszek Szlauer. Na posiedzeniu w dniu 

27 kwietnia przeanalizowano uchwały i wnioski podjęte na Zebraniach Wiejskich. Komisja 

zdecydowała o tym, iż raz na kwartał będzie zapoznawać się ze sprawozdaniami z realizacji tych 

uchwal i wniosków. 

Kolejno przyjęto bez uwag informację na temat zimowego utrzymani a dróg i chodników na terenie 

Gminy Goleszów w sezonie 2009-2010. 

A w sprawach bieżących komisja sformułowała wniosek skierowany do Rady Gminy w sprawie 

zlecenia Komisji Rewizyjnej kontroli procesu przygotowawczego do budowy boiska Orlik jak 

również samego procesu budowy boiska.  

Zapoznano się także z czterema wnioskami dotyczącymi zmian miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego. Wnioskom tym, pracownicy urzędu nadali standardowy bieg 

urzędniczy. W przypadku jednego wniosku dotyczącego działki nr 543/3 o powierzchni 21 ha 

położonej w Bażanowicach, Komisja wyraziła negatywną opinię co do jego realizacji.  

Po tej informacji przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję, w której głos zabrali: 

Pełnomocnik pana Krzysztofa Mazura pan Waldemar Ochnio, który został poproszony przez 

przewodniczącego Rady Gminy o przedstawienie wniosku skierowanego do wójta gminy, odczytał 

go i poinformował, że w rozmowie z Wójtem Gminy Goleszów, Wójt wyraził zadowolenie, że 

inwestor chce współpracować z gminą w realizacji swojego przedsięwzięcia. W piśmie tym, 

właściciel terenu w Bażanowicach pan Krzysztof Mazur wyraża swe zainteresowanie 

przekwalifikowaniem swojego terenu na teren budowlany. Ponadto w piśmie zawarto 

postanowienie, iż w przypadku przekwalifikowania terenu i otwarcia możliwości inwestycyjnych, 

właściciel terenu przekaże w formie darowizny na rzecz Gminy Goleszów 3 ha z posiadanego 

terenu. Kopia odczytanego pisma stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu.  
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Pan Waldemar Ochnio stwierdził, że intencją jego mocodawcy było połączenie partnerstwa 

cywilnoprawnego z samorządowym, a na dyskutowanym terenie miało powstać ekskluzywne, 

monitorowane osiedle. Planowano przekazać z tego terenu 3 ha Gminie Goleszów, by można było 

na nim zaplanować budowę sklepów czy poczty. Pełnomocnik zaznaczył, iż ta propozycja nie jest 

działaniem korupcjogennym, ale jest normalnym działaniem w świetle prawa, gdzie inwestor ma 

prawo czynić darowizny na rzecz gminy.  

Dalej, pan Waldemar Ochnio poinformował, iż wszelkie plany inwestycyjne miały zostać 

przedstawione na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

w dniu 27 kwietnia Br., na które to posiedzenie został zaproszony przez Wójta Gminy Zbigniewa 

Wacławika, jednakże godzina posiedzenia została, bez ich wiedzy zmieniona, a odczytany 

wcześniej wniosek rozpatrzono negatywnie. W związku z tym, pełnomocnik pana Krzysztofa 

Mazura pan Waldemar Ochnio złożył wniosek o ponowne rozpatrzenie sprawy, dodając, że 

budowa osiedla byłoby związana ze ściągnięciem na teren Gminy Goleszów jednego największych 

developerów Europy.  

Kolejno głos zabrał przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot, który uznał, że gmina nie ma 

gwarancji, że po przekwalifikowaniu terenu inwestor nie sprzeda działek, po znacznie wyższych 

cenach, stąd ostrożność radnych co do obietnic inwestorów. 

Odpowiadając na ten głos pan Waldemar Ochnia uznał, że taką gwarancję może być opłata 

adiacencka np.  w wysokości 30%. Po tej wypowiedzi opuścił salę posiedzeń. 

 Następnie przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot zwrócił się do Wójta Gminy z prośbą 

o wyjaśnienie kwestii zaproszenia pana Waldemara Ochnio na posiedzenie Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. Odpowiadając Wójt Gminy oświadczył, że nie 

ma prawa nikogo zapraszać na sesje czy na posiedzenia komisji. Dodał, że jedynie poinformował 

o dacie i godzinie posiedzenia Komisji i sesji Rady Gminy pana Waldemara Ochnio. W tym 

temacie głos zabrał jeszcze przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Leszek Szlauer, który wyjaśnił, że opiniując negatywnie pismo pana 

Krzysztofa Mazura Komisja kierowała się tym, iż tereny te są bardzo dobrymi gruntami rolnymi.  

W dyskusji nikt więcej nie zabrał głosu. W związku z powyższym przewodniczący poddał pod 

głosowanie: 

1. Wniosek w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej kontroli procesu przygotowawczego do 

budowy boiska Orlik jak również samego procesu budowy boiska – wniosek przyjęto 13 

głosami „za”. 
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2. Wniosek w sprawie ponownego rozpatrzenia pisma pana Krzysztofa Mazura w sprawie 

przekwalifikowania terenu – wniosek przyjęto 9 głosami „za” przy 3 „przeciw” 

i 1 „wstrzymującym się”.  

 

Ad.7. Interpelacje i zapytania. 

W tym punkcie porządku obrad nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad.8. Informacja na temat bezpieczeństwa na terenie gminy. 

Radni otrzymali pisemną informację na ten temat, przygotowaną przez Komendę Powiatową 

Państwowej Straży Pożarnej w Cieszynie oraz przez Komisariat Policji w Ustroniu. Informacja 

straży pożarnej została omówiona na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa w ubiegłym miesiącu. Obie informacje stanowią załącznik nr 5 i 6 do nin. 

protokołu. 

Tuż przed rozpoczęciem obrad Komendant Gminny OSP Arkadiusz Wapienik dostarczył radnym 

pisemną informację o stanie bezpieczeństwa i zagrożeniach pożarowych Gminy Goleszów – 

załącznik nr 7 do protokołu. 

Pisemne informacje zostały streszczone przez Komendanta Komisariatu Policji w Ustroniu podinsp. 

Janusza Baszczyńskiego, Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Cieszynie mł 

bryg. Jana Kielocha oraz Komendanta Gminnego OSP Arkadiusza Wapienik.  

Następnie w trakcie dyskusji zgłoszono następujące wnioski: 

1. Radny Karol Plinta prosił o kontakt z nowym dzielnicowym, ponieważ zdaniem radnego od 

kiedy mł. asp. Robert Pawelski pełni funkcję dzielnicowego nie skontaktował się z radnym, 

który jest jednocześnie sołtysem wsi Kisielów. 

2. Radny Artur Więcław wnioskował o częstsze patrole weekendowych imprez. 

3. Radny Karol Krawiec wnioskował o kontrolę hydrantów. 

Głos zabrali także radni Dariusz Orawiec oraz Krzysztof Kohut. Radny Krzysztof Kohut zgłosił 

problem uszkodzonego fotoradaru na skrzyżowaniu drogi dwupasmowej z ul. Kozakowicką, 

a radny Dariusz Orawiec pytał o to, czy policja opiniuje projekty skrzyżowań. Komendant Grzegorz 

Gładysz odpowiedział, że trwają prace co do ustalenia sprawców uszkodzenia fotoradaru, opinie 

które policja może wydawać co do projektów skrzyżowań są niewiążące i bardzo ograniczone.  
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Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie zapis 

mówiący o przyjęciu informacji dotyczących bezpieczeństwa na terenie gminy wraz z 3 

powyższymi wnioskami. Zapis taki został przyjęty jednogłośnie. 

Na zakończenie tego punktu porządku obrad Wójt Gminy Zbigniew Wacławik podziękował 

wszystkim służbom za dobrą współprace z samorządem.  

O godz. 16.50 przewodniczący Rady Gminy ogłosił 20 minutową przerwę, po której na sale obrad powrócili wszyscy 

biorący udział w sesji radni. 

 

Ad.9 Informacja z przebiegu zebrań wiejskich. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot stwierdził, że w większości zebrania wiejskie były 

prowadzone przez sołtysów zgodnie z jego wytycznymi i przebiegały bez zarzutów. 

Przewodniczący uznał jednak, iż na zebraniach wiejskich nie powinno się odczytywać protokołów 

z poprzednich zebrań. Dodał także, że nad wnioskami i uchwałami zebrań wiejskich dyskutowała 

wczoraj Komisja Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa.  

Kolejno głos zabrał Wójt Gminy Zbigniew Wacławik, który poinformował, że najważniejszym 

problemem wszystkich zebrań był stan dróg w tym głownie dróg powiatowych. Wójt poparł także 

postanowienie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa aby raz na 

kwartał zapoznawać się ze sprawozdaniami z realizacji tych uchwał i wniosków. 

W tym momencie przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję, jednakże nikt z obecnych nie 

zabrał głosu. 

Rada Gminy przyjęła informację z przebiegu zebrań wiejskich bez uwag. 

 

Ad.10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

Projekty wszystkich uchwał zostały radnym dostarczone przed sesją. 

10.1. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu Gminy. Przewodniczący Komisji Statutowej 

Jerzy Szalbot poinformował, że przedstawiony projekt statutu Gminy jest wynikiem pracy Komisji 

Statutowej. Zapowiedział także, że w trakcie dyskusji poruszy ponownie sprawę liczby 

wiceprzewodniczących Rady Gminy, mimo że na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady 

Gminy w dniu 16 marca przegłosowano wprowadzenie 2 wiceprzewodniczących Rady Gminy.  

Kolejno otworzył dyskusję, w której głos zabrali: 

Radny Krzysztof Glajcar zgłosił następujące propozycje zmian do projektu uchwały: 

 



Protokół nr XLI/10 z sesji Rady Gminy Goleszów odbytej w dniu 28 kwietnia 2010 roku strona 11 
 

1. skorygowanie błędu pisarskiego – po paragrafie 10 błędnie wpisano paragraf 13 zamiast 11, 

2. zapis § 83 ust. 1 odnosi się do § 82 ust. 1 i tam winien być zapisany, 

3. wykreślenie z § 83 ust. 2 i 3, a treść ust. 3 z § 86 zastąpić treścią wykreślonego ust. 3 z § 83.  

Do tych propozycji odniósł się przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot, który uznał, że 

propozycja zmiany nr 2 jest niezasadna, gdyż § 83 ust. 1 dotyczy odmowy podpisania protokołu, 

a § 82 ust. 1 mówi o technicznych sprawach związanych z zawartością protokołu. Z tą uwagą 

zgodził się radny Krzysztof Glajcar.  

Dalej przewodniczący poruszył kwestię liczby wiceprzewodniczących Rady Gminy. Poinformował, 

że w przypadku wprowadzenia 2 wiceprzewodniczących koniecznym będzie wprowadzenie zmian 

w kilku paragrafach. W tym momencie przewodniczący poddał pod głosowanie propozycje by: 

− powołać 2 wiceprzewodniczących Rady Gminy Goleszów – 1 głos „za”, 

− pozostać przy 1 wiceprzewodniczącym Rady Gminy – 10 głosów „za”. 

Kolejno w dalszej części dyskusji głos zabrał radny Krzysztof Kohut. Zapytał on o powód dla 

którego projekt uchwały w sprawie statutu Gminy nie został zaparafowany przez radcę prawnego. 

Sekretarz gminy Bogusława Podżorska poinformowała, że radca prawny uważa, że nie należy 

powtarzać w statucie niektórych zapisów ustawowych, a zapisy te zostały umieszczone w statucie 

dla lepszej przejrzystości i czytelności statutu. Stąd brak podpisu radcy prawnego. W związku 

z takim głosem, radny Krzysztof Kohut złożył wniosek o ponowne skierowanie projektu uchwały 

w sprawie statut Gminy Goleszów do Komisji Statutowej celem przeredagowania tekstu 

i uzyskania opinii radcy prawnego.  

Wniosek radnego został poddany teraz pod głosowanie. „Za” ponownym skierowaniem projektu 

uchwały do Komisji głosowało 11 radnych a 2 „wstrzymało się” od głosu. 

 

10.2. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy w Goleszowie nr XVII/159/04 

z dnia 1 czerwca 2004 roku w sprawie statutu sołectwa Dzięgielów. Radny Krzysztof Glajcar 

przypomniał, że wniosek o zmianę herbu został złożony na zebraniu wiejskim w Dzięgielowie 

i poparty na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 16 marca 2010 r. W trakcie dyskusji radny 

Franciszek Giecek uznał, że przy ustalaniu herbu należy przestrzegać zapisów zawartych w książce 

Gumowskiego, który jest oficjalnym herbarzem. Dodał także, że w projekcie herbu brakuje 

kolorów.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. W głosowaniu udział brało 13 radnych. 
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Uchwała nr XLI/334/10 w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy w Goleszowie nr XVII/159/04 

z dnia 1 czerwca 2004 roku w sprawie statutu sołectwa Dzięgielów została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 12 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 1 radny 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

 

10.3. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków 

w sołectwie Cisownica. Projekt uzyskał pozytywną opinię Komisji Finansów i Inwestycji. Opinia 

ta stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu.  

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Uchwała nr XLI/335/10 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków w 

sołectwie Cisownica została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 13 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radny 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

 

10.4. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu. Projekt uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Finansów i Inwestycji. Opinia ta stanowi załącznik nr 11 do nin. 

protokołu.  

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Uchwała nr XLI/336/10 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 13 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radny 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 
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10.5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej nr XXXIX/329/10 z dnia 24 lutego 2010 

r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu. Projekt uzyskał pozytywną 

opinię Komisji Finansów i Inwestycji. Opinia ta stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu.  

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Uchwała nr XLI/337/10 w sprawie zmiany uchwały własnej nr XXXIX/329/10 z dnia 24 lutego 

2010 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 13 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radny 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

 

10.6. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu. Projekt 

uzyskał pozytywną opinię Komisji Finansów i Inwestycji. Opinia ta stanowi załącznik nr 15 do nin. 

protokołu.  

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Uchwała nr XLI/338/10 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu 

została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 13 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radny 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

 

10.7. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na 2010 rok. Projekt uzyskał pozytywną 

opinię Komisji Finansów i Inwestycji. Opinia ta stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu.  

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Uchwała nr XLI/339/10 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2010 rok została podjęta. 
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„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 13 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radny 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 18 do nin. protokołu. 

 

10.8. Projekt uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 

budżetu Gminy za I półrocze roku budżetowego. Projekt uzyskał pozytywną opinię Komisji 

Finansów i Inwestycji. Opinia ta stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu.  

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Uchwała nr XLI/340/10 w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 

budżetu Gminy za I półrocze roku budżetowego została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 13 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radny 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 20 do nin. protokołu. 

 

10.9. Projekt uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 

planu finansowego instytucji kultury za I półrocze roku budżetowego. Projekt uzyskał pozytywną 

opinię Komisji Finansów i Inwestycji. Opinia ta stanowi załącznik nr 21 do nin. protokołu.  

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Uchwała nr XLI/341/10 w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 

planu finansowego instytucji kultury za I półrocze roku budżetowego została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 13 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radny 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 22 do nin. protokołu. 
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10.10. Projekt uchwały w sprawie utworzenia obwodu głosowania dla przeprowadzenia wyborów 

Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010 roku. Uzasadnienie 

projektu stanowi załącznik nr 23 do nin. protokołu. 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Uchwała nr XLI/342/10 w sprawie utworzenia obwodu głosowania dla przeprowadzenia wyborów 

Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010 roku została 

podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 13 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radny 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 24 do nin. protokołu. 

 

10.11. Projekt uchwały w sprawie programu gospodarczego p/n: Plan odnowy miejscowości 

Goleszów na lata 2009-2016. Wójt Gminy Zbigniew Wacławik poinformował, iż projekt uchwały 

wprowadza do programu zadania; budowa chodnika w Goleszowie przy ul. Grabowej oraz 

zagospodarowanie terenu pomiędzy Szkołą Podstawową w Goleszowie a Urzędem Gminy etap II. 

Bez tych zmian nie można by aplikować o środki PROW na w/w inwestycje. Zgodnie z przepisami 

odbyło się zebranie wiejskiej sołectw Goleszów Górny, Dolny i Równia, na którym przyjęto te 

zmiany.  

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Uchwała nr XLI/343/10 w sprawie programu gospodarczego p/n: Plan odnowy miejscowości 

Goleszów na lata 2009-2016 została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 13 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radny 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 25 do nin. protokołu. 
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Ad.11. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot poinformował, że na poprzedniej sesji radny Karol 

Lipowczan prosił o interwencję w sprawie zwrócenia się do starostwa w sprawie uregulowania 

stosunków wodnych wzdłuż drogi powiatowej w Goleszowie Równi. Odpowiedź ze starostwa 

została dostarczona radnemu, a jej kopia stanowi załącznik nr 26 do nin. protokołu. 

Po odczytaniu tego pisma, radny Karol Lipowczan uznał, że na poprzedniej sesji prosił 

o przedstawienie mu pisma, które wyszło z Urzędu Gminy do starostwa, a nie o odpowiedź 

starostwa. Radny ponowił swą prośbę o przedstawienie mu pisma DR 5511/03/10. 

 

Ad.12. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy. 

Wójt Gminy Zbigniew Wacławik poinformował o następujących wydarzeniach: 

− w okresie pomiędzy sesjami odbyło się posiedzenie Zarządu Gminnego OSP Goleszów 

gdzie omówiono walne zgromadzenia straży. Prezes krytycznie ocenił działalność 

niektórych zarządów OSP, ponieważ nie wszystkie zarządy prawidłowo prowadzą 

dokumentację, 

− 1 maja w Zebrzydowicach odbędzie się  II Impreza Promocyjno - Aktywizującą 

"Cieszyńskiej Krainy". 

− oficjalnie przekazano plac budowy drogi kozakowickiej. Planowo remont zakończy się 15 

grudnia 2010 rok.  

− 18 kwietnia odprawione zostało ekumeniczne nabożeństwo w intencji ofiar katastrofy 

lotniczej pod Smoleńskiem, 

− na walnym zgromadzeniu stowarzyszenia OLZA udzielono zarządowi absolutorium, 

− absolutorium udzielono także zarządowi Lokalnej Grupy Działania „Cieszyńska Kraina”, 

− w Gminnym Ośrodku Kultury odbyło się spotkanie z członkami zespołu Golec Orkiestra, na 

którym promowano strój żywiecki. 

Kolejno przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot poinformował o tym, że walne zgromadzenie 

LGD „Cieszyńska Kraina” dało zarządowi upoważnienie do zaciągania kredytów do wysokości 

50 000 zł.  
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Ad.13. Wolne wnioski. 

Radny Dariusz Orawiec zawnioskował o wykonanie tymczasowych (do momentu wybudowania 

właściwych) miejsc parkingowych przy przedszkolu w Goleszowie – Wójt Gminy Zbigniew 

Wacławik poinformował, że takie prace zostaną wykonane w przyszłym tygodniu. 

 

Sołtys Werner Zając zauważył, iż w punkcie 10 porządku obrad, na pytanie radnego Franciszka 

Giecek dotyczącego kolorystyki herbu Dzięgielowa nikt nie udzielił odpowiedzi – przewodniczący 

Rady Gminy Jerzy Szalbot stwierdził, że herb Dzięgielowa jest kolorowy. Radni otrzymali je 

w odcieniach czarno-białych ponieważ urząd nie dysponuje kolorową kserokopiarka. 

 

Ad.14. Informacje i komunikaty. 

W tym punkcie porządku obrad nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad.15. Zakończenie XLI sesji Rady Gminy Goleszów.   

Wobec wyczerpania punktów porządku obrad przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot o godz. 

1830 zamknął sesję Rady Gminy słowami: „zamykam XLI sesję Rady Gminy Goleszów”.  

 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokołowała: 

inspektor ds. obsługi Rady Gminy  

Aleksandra Brudny  

 

 


